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SPRAWOZDANIE
STAROSTY ŚWIEBODZIŃSHEGO

z dnia                         2025 r.

z dziala]ności komisji Bezpieczeństwa i Porządku za 2024r.

DRUKNR.ź4?Ź/

Na podstawie art. 38a ust.1 i 2 ustawy z dnia 5 czerwca  1998 r. o samorządzie powiatowym (Dz. U. z 2024r.,
poz.107 ze zm.) oraz Zarządzenia nr 21/24 z dnia 29 maja 2024 r. w sprawie powołania Komisji Bezpieczeństwa
i Porządku i Zarządzenia nr 23/24 z dnia 3 czerwca 2024r. zmieniającego zarządzenie w sprawie utworzenia Komisji
Bezpieczeństwa Starosta Świebodziński powołał Komisję w składzie:

Przewodniczący:  Zbigniew Szumski -Starosta Świebodziński

Członkowie:

1 . Urszula Miara - radna Powiatu Świebodzińskiego

2. Jolanta Starzewska - radna Powiatu Świebodzińskiego

3. Arleta Miśkiewicz -Powiatowy Państwowy lnspektor Sanitamy w Świebodzinie

4. Artur Dryjas - Prokurator Rejonowy w Świebodzinie

5. mł. insp. Marek Kozanecki -Komendant Powiatowy Policji w Świebodzinie

6. mł. insp. Józef Jastrzębski -przedstawiciel Komendy Powiatowej Policji w Świebodzinie

7. bryg. Mariusz Wójcik -Komendant Powiatowy PSP w Świebodzinie

8. Ryszard Łotarewicz -radny Powiatu Świebodzińskiego

9. Mirosław Algierski -członek komisji.

W 2024 r. członkowie Komisji Bezpieczeństwa i Porządku odbyli dwa spotkania, pierwsze w dniu 21 czerwca
2024 r., drugiejako posiedzenie wy).azdowe w dniu 25 paździemika 2024 r. w miejscowości Łagów.

Posiedzenie w dniu 21 czerwca 2024 r.

1. Starosta powitał nowo powołanych członków Komisji stwierdzając, że ważnym elementem działań będzie
zwrócenie  uwagi  na  problem  cyberprzestępczości.  Istotne  jest  to  zagadnienie  z uwagi  na  dzisiejszą  sytuację
polityczną  i ftkt  cyberataku jaki  przęprowadzono  w maju  2024r.  na  Starostwo  Powiatowe.  Atak na  Starostwo
nie wywołał skutku w postaci żądania opłat czy też okupu za zwrócenie wykradzionych infomacji.

2. Członkowie  nowo  powołanej  Komisji  zostali  zapoznani  z postanowieniem  art. 38a,  b  i c  ustawy  z dnia
5 czerwca 1998r. o samorządzie powiatowym (Dz.U. z 2024r., pos. 107 ze zm.). w zakresie fiinkcjonowania i zadań
przewidzianych dla Komisji Bezpieczeństwa i Porządku.

3. J. Jastrzębski -przedstawił prowadzone przez Komendę Powiatową Policji działania w pierwszym półroczu
2024r. Wskaźniki realizowanych zadań, osiągnięte w 1 półroczu br., były bardzo dobre na tle komend Policji woj.
lubuskiego.  Komenda pozyskała dwa psy,  które  są szkolone  do  działań poszukiwawczych.  Co  roku na terenie
powiatu świebodzińskiego prowadzone są poszukiwania osób starszych oddalających się z miejsca pobytu. Czasami

sąs;owosŚo:yebm;edpz:i::Soprrź#:#z:oi#:l:ETi::.icwzy::ssztEJw::iźic#:ipolicjawspfflpracujezKomendąpowiatową
4. A.  Miśkiewicz - wyjaśniła, Że Powiatowa Stacja Sanitamo  - Epidemiologiczna jest obciążona   dodatkową

pracą w okresie letnim przy niewielkiej obsadzie kadrowej . Zwiększone obowiązki w okresie lata i wakacji związane
są między innymi z badaniem parametrów jakości wody na kąpieliskach nad jeziorami powiatu świebodzińskiego
oraz kontrolowaniem miejsc zbiorowego wypoczynku dzieci i młodzieży. W 2024r. zgłoszono 7 kąpielisk i jedno
miejsce   okazjonalne   do   kąpieli.   Do   21 czerwca   br.   zarejestrowanych   zostało   30tumusów   związanych
z wypoczynkiem dzieci i jest to ilość mniejsza niż w latach ubiegłych.
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5. M.  Algierski przedstawił propozycję  zbudowania nowego  systemu monitoringu w Świebodzinie.  Obecnie
fiinkcjonujący  monitoring jest  przestarzały  (kamery  o małej  rozdzielczości)  i ogranicza się  do  ścisłego  centrum
miasta. Rozszerzenie obszaru monitorowania i zastosowanie nowoczesnych kamer spowoduj e zwiększenie poczucia
bezpieczeństwa  mieszkańców  Świebodzina,  a w  przypadkach  naruszenia  prawa  szybsze  ustalenie  i wykrycie
Sprawcy.

Posiedzenie  w dniu 25 października 2024 r.

1. Posiedzenie  Komisji  rozpoczął  Starosta  stwierdzając,  że  spotkanie  poświęcone  będzie  między  innymi,
wymianie infomacji między służbami odpowiedzialnymi za bezpieczeństwo w powiecie świebodzińskim. Wymiana
infomacji   służb   to   jednocześnie   zapoznanie   pozostałych   członków   Komisji   z problemami   dotyczącymi
bezpieczeństwa.  Członkowie  Komisji  powinni  posiadać  szeroką wiedzę  o pracy  służb  ratowniczych  i instytucji
odpowiedzialnych za bezpieczeństwo.

2. Komendant Powiatowy Policji rozpoczął od podziękowań Staroście za udzielane wsparcie w zakupie sprzętu,
który  pomaga  w realizacji  zadań  policji.  Komenda  zajmuje  podobnie  jak  w roku  ubiegł)m  pierwsze  miejsce
wwojewództwielubuskimwzakresiewskaźnikówwykrywalnośćprzestępstw.Bardzodobrzeukładasięwspółpraca
z Prokuraturą Rejonową w Świebodzinie. W br. policja zabezpieczyła 7 kg środków odurzających. W wypadkach
drogowych na terenie powiatu zginęło  10 osób, w roku ubiegłym było to  s osób. Funkcjonuje aplikacja krajowa
mapa zagrożeń, do której obywatele zgłosili 1226 problemów z tego aż 493 były to zgłoszenia o przypuszc2alnym
zaistnieniu zdarzenia. Komenda posiada przyznane 122 etaty i wszystkie są obsadzone co  przekłada się na większy
komfort pracy w wykonywaniu codziennych zadań.

3. Z-ca  Komendanta  PSP  swoje  wystąpienie  rozpoczął  od  tego,  że  zbliża  się  sezon  zimowy  i wzrasta
prawdopodobieństwo zagrożeń związanych z tym okresem. W czasie zimy wzrasta ilość pożarów sadzy w kominach
oraz  zagrożenie  zatrucia  czadem  powstającym  podczas  niepełnego  spalania  materiałów  palnych.  W związku
z zagrożeniami    charakterystycznymi   dla   sezonu   grzewczego   pracownicy   Komendy   podejmują   działania
profilaktyczne  inforinując  społeczeństwo  o tych  zagrożeniach  poprzez  organizowanie  spotkań  i umieszczanie
infomacji na stronie intemetowej Komendy.

4. Państwowy Powiatowy lnspektor Sanitamy w Świebodzinie na wstępie stwierdziła, Że nastąpiło pogorszenie
stanu sanitamego obiektów użyteczności publicznej  w t)m szpitali.  Stwierdzono dużo zachorowań na salmonellę
w tym grupowe w`jednym ze świebodzińskich zakładów pracy. W okresie lata były organizowane duże imprezy
plenerowe, na których warunki sanitame budziły zastrzeżenia. Przykładem są okazjonalne punkty gastronomiczne,
które  nie spełniały  wszystkich  wymaganych  warunków  sanitamych.  Bardzo  ważnym  zadaniem  dla  Sanepidu
w świebodzinie   będzie   doprowadzenie   do   pełnej   komputeryzacji   pracy.   W powiecie  jest   65 wodociągów
publicznych i w związku z tym trudno jest utrzymać w pełnym zakresie jakość wody zdatnej do konsumpcji.

5. Prokuator Rejonowy w Świebodzinie zapoznał członków Komisji z pracami prowadzonymi w Prokuraturze.
Do 22 października br. Prokuratura wydała 1287 postanowień przy 11 etatach orzeczniczych. Prokurator Rejonowy
zwrócił  uwagę  na  trudne  warunki  pracy  związane  z ciasnotą  w obecnie  użytkowanym  budynku.  Prokuratura
poszukuje obiektu, który pozwoli na poprawę warunków pracy.

Sporządził : Zygmunt Rogowski

Starosta Świebodziński

Zbigniew Szumski

Id: 398815CA-8E3E4972-AF7C-5CE3C69832CE. Projekt Strona 2


